
Kort verslag thema-avond landbouw, Fruitteelt 

 

Locatie: Fruit Tech Campus, Geldermalsen 

Datum en tijd: 6 oktober 2022, start programma: 20.00 uur 

Gespreksleider: André Hoogendijk 

 

Wethouder Van Vrouwerff opent de thema avond en heet de aanwezigen van harte welkom. In haar 

openingswoord benadrukt de wethouder het belang van Fruitteelt in de gemeente West Betuwe en 

welke dilemma’s op ons afkomen. Zij wenst de aanwezigen een inspirerende avond en geeft het 

woord aan de dagvoorzitter de heer André Hoogendijk. 

 

De heer André Hoogendijk stelt zich voor. De heer Hoogendijk is directeur van de brancheorganisatie 

Akkerbouw. Vervolgens worden een aantal vragen gesteld in de mentimeter. De uitkomsten van de 

mentimeter zijn als bijlage 1 aan dit verslag toegevoegd. 

 

De heer Hoogendijk geeft vervolgens het woord aan de heer Harry Schmeitz directeur van de Fruit 

Tech Campus over het algemeen beeld van de (technische) ontwikkelingen in de fruitsector. 

De heer Schmeitz geeft de presentatie. De presentatie is als bijlage 2 aan dit verslag toegevoegd. 

 

Tijdens de presentatie zijn de volgende vragen gesteld:  

Zoveel foto’s maken van een product (appel). Heeft dat een reden? 

Antwoord: 

Schade vaststellen, zoals vlekjes, puntjes, in de appel zelf kijken e.d. Consument goede ervaring met 

een ras (en dat wil je zo houden). Kwaliteit product belangrijk. In de voorsortering worden slechte 

producten verwijderd zodat je deze niet hoeft te koelen. 

Mensen met technologie verdergaan. Hoe zit het met het sociale en menselijke aspect daarbij? 

Antwoord: 

Is veel(al) arbeid die mensen niet meer willen doen. Dit door technologie/techniek opgepakt. 

Arbeidsmigranten vs. kennisontwikkeling binnen Nederland. Minder arbeidsmigranten nodig? 

Antwoord: 

In NL zijn niet voldoende arbeiders voor de sector, zegt/denkt Harry. Er is nog steeds een 

arbeidstekort. Arbeidsmigranten blijven belangrijk voor de sector. 

 

Vervolgens geeft de heer Hoogendijk het woord aan Erik van Haarlem over : duurzaamheidsvraagstuk, 

planet proof, global gab, water en gewasbescherming TOV 

 

De heer Van Haarlem geeft een presentatie. De presentatie is als bijlage 3 aan dit verslag toegevoegd. 

Tijdens de presentatie zijn de volgende vragen gesteld: 

Teelt ondersteunende voorzieningen, hoe zie je de toekomst? Bij zacht fruit echt nodig. Bij hardfruit? 

Hoe zie je dat? 

Antwoord: 

Als het klimaat qua verandering zo doorzet, dan heb je ze nodig (in het seizoen). Denk dat het 

onderdeel van landschap zal worden. 
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Biodiversiteit. Wat is voor jullie de uitdaging? 

Antwoord: 

Boomgaard moet in balans zijn. Bijv. insecten die helpen plaag te bestrijden. Goede balans krijgen in 

de boomgaard. 

 

De heer Hoogendijk schorst de vergadering voor een pauze. Tijdens de pauze kunnen 

belangstellenden een korte rondleiding volgen in de Fruit Tech Campus. 

 

Na de pauze opent de heer Hoogendijk de thema bijeenkomst. De heer Hoogendijk stelt het panel voor 

die bestaat uit: Harry Schmeitz, Erik van Haarlem, Mathieu Gremmen en Herman van Mourik. De heren 

Gremmen (Heemraad Waterschap) en Van Mourik (accountmanager Grootzakelijk Food en Agri 

Rabobank) stellen zich kort voor. 

 

Aan de hand van vragen uit de mentimeter wordt aan het panel vragen voorgelegd: 

 

Hoe gaan jullie ervoor zorgen dat je in 2030 geen gewasbeschermingsmiddelen meer gebruikt? 

Antwoord: 

Door technieken wil de sector minder en gericht de gewasbeschermingsmiddelen gebruiken. Helemaal 

geen gewasbeschermingsmiddelen gebruiken kan niet. 

 

Hoe ziet de Rabobank de toekomst qua mogelijkheden tot financiering? 

Antwoord: 

De Rabobank levert maatwerk in financiering aan de hand een goed bedrijfsplan en business model. 

Verduurzaming maakt hier een onderdeel van uit. 

 

Waarom liggen er niet zoals kromkommer ook appels en peren met een plekje in de winkel? 

Antwoord: 

De tendens is dat steeds minder fruit wordt gegeten. De consument en daarmee de supermarkten, 

vragen een gaaf product. De producten die niet gaaf zijn worden wel verwerkt in andere producten 

(appelmoes, sap, diervoerder) 

 

Gewasbeschermingsmiddelen zoals koper en zwavel uit de biologische teelt is niet afbreekbaar. 

Waarom mogen deze wel? 

Antwoord: 

Dit zijn tot nu toe nog toegestane middelen. Het oppervlaktewater wordt hier ook op gemonitord. Bij te 

hoge concentraties komen ook vervolgacties.  

 

Hoeveel aandacht is er in de opleiding voor Planet Proof? 

Antwoord: 

In de opleiding is zeker aandacht voor zaken die Planet Proof raken. 
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De heer Hoogendijk bedankt het panel voor de inbreng en geeft mevrouw Zierleyn het woord. Mevrouw 

Zierleyn bedankt de dagvoorzitter, sprekers en panelleden. 

 

De avond wordt onder dankzegging aan de aanwezigen gesloten door de heer Hoogendijk. 

 

Bijlagen:  

1. Mentimeter 

2. Presentatie Harry Schmeitz 

3. Presentatie Erik van Haarlem 


